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Město Kyjov 

Komise životního prostředí 

Zápis z jednání č. 1/2020 

Datum konání: 23. 1. 2020 

Místo konání: Lokalita Za Humny u MŠ a ZŠ Za Humny 

Městský úřad Kyjov, malá zasedací místnost  

 

Přítomni:  dle prezenční listiny 

Hosté: Mgr. Markéta Pírková – vedoucí OM MÚ Kyjov 

Ing. Lukáš Lattenberg – zahradní architekt   

Ing. Jiří Krejčiřík – vedoucí střediska TS Kyjov 

Ing.Vladimír Šimeček – vedoucí střediska TS Kyjov 

Ing. Tereza Schielová – referentka OŽPÚP MÚ Kyjov 

Ing. Miloslava Ševelová, PhD – referentka OŽPÚP MÚ Kyjov 

PaedDr. Petr Petráš – ředitel MŠ a ZŠ Za Humny 

 

Zapisovatel:  Ing. Tomáš Blažek 

 

Ověřovatel:  Ing. Pavel Berka 

Čas jednání:  14.30 – 17.30 hod. 

 

Program jednání: 

1. Obhlídka lokality Za Humny 

2. Informace o provádění letní očisty města 

3. Kontrola úkolů 

4. Projednání možností využití dotace na výsadbu stromů 

5. Problematika odchytu holubů 

6. Kácení dřevin 

7. Různé 

 

 

Průběh jednání: 

 

1. Obhlídka lokality Za Humny 

 

Komise provedla obhlídku lokality u MŠ a ZŠ Za Humny za účelem stanovení postupu prací 

k revitalizaci lokality. Obhlídky se zúčastnil ředitel MŠ a ZŠ Za Humny, jelikož pozemek je 

ve vlastnictví Jihomoravského kraje a uvedená škola disponuje právem hospodaření 

s předmětným pozemkem. Ředitel školy představil plány školy v této lokalitě. Obhlídky se 

rovněž zúčastnily referentky odboru životního prostředí (orgánu ochrany přírody a krajiny) 

MÚ Kyjov. Na místě bylo dohodnuto, že Technické služby Kyjov zahájí práce na likvidaci 
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nežádoucích travin, keřů a náletových dřevin, které nevyždují povolení ke kácení. Práce 

budou probíhat postupně dle kapacitních možností TS. V další fázi budou ve spolupráci s Ing. 

Lattenbergem označeny nežádoucí dřeviny k otevření a prosvětlení prostoru. Práce budou 

probíhat po konzultaci s orgánem ochrany přírody a krajiny, který na žádost města Kyjova  a  

po svém posouzení vydá nutná povolení.     

 

 

2. Informace o provádění letní očisty města 

 

Na jednání komise byl pozván pan Ing. Krejčiřík, vedoucí střediska TS Kyjov, který 

informoval komisi o provádění letní očisty města Technickými službami Kyjov. 

K problematice proběhla diskuse, byly zodpovězeny dotazy členů komise. 

 

 

3. Kontrola úkolů 

 

 Platanové stromořadí na ul. Komenského 

TS Kyjov provedou likvidaci ochranných obezdívek kořenových balů platanů na ul. 

Komenského, které jsou v havarijním stavu,  v termínu do 31. 3. 2020.   

 

 Vodičkova louka 

Odborem majetku MÚ Kyjov byla vlastníkovi předmětného pozemku zaslána písemná žádost 

o vyjádření vlastníka k možnému odprodeji zájmové jižní části pozemku městu Kyjovu za 

účelem zřízení mokřadu. Do data jednání komise se vlastník k možnosti odprodeje nevyjádřil.  

 

 VKP „V Podsedkách“ 

Mgr. Veverková informovala komisi, že ČSOP Kyjov bude tento rok žádat o dotaci na 

provedení managementových opatření, kdy bude potřeba souhlasu vlastníka pozemků. 

Současně bude ČSOP Kyjov žádat o dotaci i na údržbu lokality Boršovské louky. Mgr. 

Pírková upozornila, ža na lokalitu Boršovské louky bude vyhlášen záměr na výpůjčku 

pozemků. Nová smlouva o výpůjčce by mohla přímo obsahovat ustanovení o souhlasu města 

Kyjova s tím, aby uživatel mohl žádat a pobírat dotace na údržbu lokality. 

 

 Obnova cest – Ostrovánky 

RM na svém zasedání dne 13.1.2020 projednala uvedený záměr. Mgr. Pírková seznámila 

komisi s možnostmi obnovení cest na pozemcích města. Ty jsou však nyní předmětem 

pachtovních smluv. V jarním období bude provedena komisí obhlídka zájmových lokalit. 

 

 Úprkova louka 

Ing. Lattenberg informoval komisi, že travní směs vhodná k výsevu je navržena. Technologie  

přípravy pozemku, výsevu a následné údržby bude upřesněna v nejbližší době.  

 

 Obnovení značení NS 

Mgr. Veverková uvedla, že v této záležitosti zatím nemá nové informace. 
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 Memorandum s Povodím Moravy 

Informaci podal Ing. Berka - záležitost zůstává v úkolech rady.  

 

 Polep přístřešků autobusových zastávek 

Polep objektů ve spolupráci se  ZUŠ Kyjov proběhne v jarním období.  

 

 Kaštany – Rákosníčkovo hřiště 

TS Kyjov zajistí provedení bezpečnostních vazeb do 30. 4. 2020. 

 

 Převod lokality Boršovské louky do režimu VKP 

ČSOP Kyjov podá v této věci žádost na město až po případném podpisu nové smlouvy na 

výpůjčku pozemků. 

 

 Exkurze do firmy LIKO-S 

Exkurze se uskuteční v měsíci dubnu 2020. 

 

 

4. Projednání možností využití dotace na výsadbu stromů 

Ing. Lattenberg představil komisi osazovací plán a navržené druhy stromů určené pro výsadbu 

pro lokalitu v parčíku mezi ulicemi Koliba a K. Čapka (viz příloha).  Osazovací plán byl 

vypracován ve spolupráci s Ing. Šimečkem z TS. Do RM bude předložen materiál ke 

schválení podání žádosti o dotaci.  

 

5. Problematika odchytu holubů 

 

Komise byla informována o jednání o možné spolupráci při odchytu holubů ve městě se ZO 

ČSOP Buchlovice. Odchyt by byl prováděn pomocí odchytových klecí, které by byly 

rozmístěny na vhodných místech ve městě. Za tímto účelem bude nutné určit odpovědnou 

osobu, která bude pravidelně odchycené holuby z klecí vybírat a doplňovat krmení. Do doby 

odvozu odchycených holubů do Buchlovic bude nutné holuby shromažďovat v určeném 

místě. Spolupráce by probíhala na smluvním základě se stanovenou úplatou za likvidaci 

holubů. Dále byly diskutovány možnosti zapojení i některých firem ve městě. Zde by bylo 

vhodnější, aby si každá firma uzavřela smlouvu samostatně, popř. by byla nutná přefakturace 

nákladů těmto firmám. 

 

6. Kácení dřevin 

 

Komise byla seznámena s výzvou provozovatele distribuční soustavy plynu k pokácení 2 ks 

vzrostlých borovic na ul. Mlýnská, jenž vyrůstají v ochranném pásmu vedení NTL plynovodu.  

Město bylo vyzváno k odstranění uvedených stromů jakožto vlastník pozemků, kde stromy 

vyrůstají. KŽP nesouhlasí s pokácením stromů. Odbor majetku bude postupovat dle 

příslušných ustanovení zákona o ochraně přírody a krajiny a energetického zákona ve 

spolupráci s odborem životního prostředí. 
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7. Různé 

 

Ing. Berka 

 problematika odpadového hospodářství – na únorovou komisi bude pozván zástupce 

společnosti EKOR, s.r.o.  

 cesta do Chrastí byla ve spodní části rozorána – s uživatelem pozemku projednat 

ponechání pruhu u stávajícího remízku pro průchod. 

 

Mgr. Bednaříková 

 problematika používání a úpravy dešťových vod. 

 

Mgr. Veverková 

 stav lipového stromořadí na ul. Palackého – nutnost nového posouzení stromů (odbor 

majetku MÚ Kyjov osloví k provedení posouzení AOPK). 

 informavala o záměru obce Kelčany vybudovat nový rybník k volnočasovému využití. 

Některé pozemky, kde by měl rybník vzniknout jsou ve vlastnictví města Kyjova. Mgr. 

Pírková sdělila, že se s obcí jedná o směně pozemků.  

 

Mgr. Lungová 

 informovala o konání workshopu (27.5.2020) platformy MaGICLandscape v Drážďanech, 

jenž se zabývá krajinou z hlediska zelené infrastruktury. V této souvislosti vznesla dotaz 

na možnost zafinancovat účast na workshopu i zástupců města. Workshop se bude zabývat 

i výstupy z oblasti Kyjovska.  Materiály jsou k dispozici u MAS (paní Čarková). 

 požádala, aby k výsadbám stromů v Aleji života nebylo použito travní semeno, bude zde 

použita travní biomasa z VKP V Podsedkách.   

 upozornila na poškozené nové sazenice stromů u kotelny na ul. Kollárova, bylo by vhodné 

používat plastové chráničky kmínků.  

 požádala TS o opravu cesty v lokalitě Boršovské louky kolem Kyjovky. 

 

Ing. Celý 

 upozornil na velmi špatný stav účelové komunikace mezi Bohuslavicemi a Bukovany a 

vznesl požadavek na opravu uvedené komunikace. Do příštího jednání KŽP budou 

prověřeny majetkové poměry pozemků pod komunikací, následně bude navržen způsob 

opravy komunikace. 

 

PaedDr. Navrátil 

 informoval komisi o připravených projektech ZŠ JAK na úpravy v areálu školy. 

 

Návrhy a doporučení Radě města Kyjova: ---------  

1/2020 – KŽP doporučuje RM schválit podání žádosti o podporu na výsadbu stromů v lokalitě 

Koliba dle Výzvy č. 9/2019 MŽP. 
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2/2020 – KŽP doporučuje RM spolupracovat při odchytu holubů ve městě se ZO ČSOP 

Buchlovice na základě úplatné smlouvy. 

 

Úkoly pro členy komise:  -------- 

 

Termín dalšího jednání:   

27. 2. 2020, 15:30 hod.  

 

 

 

Zapsal: Ing. Tomáš Blažek 

Ověřil: Ing. Pavel Berka 

 

 

 

 

Přílohy: 

1. Prezenční listina 

2. Plán letní očisty 

3. Osazovací plán stromů v lokalitě Koliba 

 


